
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

18.2.2025 

 

XVIII. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 14.00 
hod. v místnosti č. 135, Mariánské náměstí 2/2, Praha 1. Jednání vedl pan předseda Jiří Brůžek. 

 

Přítomní členové/ky Výboru: 

Jiří Brůžek 

Bc. Jan Kolář 

Lucie Kubesa, MBA 

RNDr. Marcela Plesníková 

MgA. Irena Pohl Houkalová 

Prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 

Mgr. Jan Čižinský 

 

Omluveni:  

Ing. Mariana Čapková, MBA 

Ilona Pavelková 

Ing. Jana Komrsková 

Ing. Mariana Čapková, MBA 

Mgr. Jana Štrosová 

 

Neomluveni: 

 

Hosté: 

ředitelka SML Mgr. Lenka Němcová 

Alena Melzerová 

Mubeenová Geti 

Eva Tylová 

Valerie Bromová 

Radim Žiška 



Klára Šimonová 

Josef Nerušil 

Zbyněk Boubík  

Pavel Vlasák 

 

Tajemnice: 

Michaela Šarochová 

 

Program: 

1. Zahájení 18. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

2. Volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení programu 18. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

4. Schválení zápisu z 17. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP ze dne 3.12.2024 

5. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 1.-3. jednání 

6. Tisky, které budou předloženy k projednání na únorovém zasedání ZHMP 

7.. Stížnosti na školská zařízení zřizovaná HMP 

7. Volba členů školských rad 

8. Zpráva o činnosti Výboru pro výchovu a vzdělávání za rok 2024 

9. Aktuální informace k tématu adaptace-integrace držitelů dočasné ochrany z Ukrajiny v Praze 

10. Volba členů školských rad 

11. Školské rady 

12. Menstruační potřeby do škol – informace 

13. Různé a diskuse 

 

1. Zahájení 18. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

Jednání zahájil pan předseda Brůžek ve 14:08 hodin. Přítomno bylo 6 členů. Výbor byl 
usnášeníschopný. 

 

2. Volba ověřovatele zápisu 

Pan předseda otevřel rozpravu. 

Jako ověřovatel zápisu byla navržena pana bc. Jana Koláře. 



Pan předseda uzavřel rozpravu a zahájil hlasování. 

Výbor schvaluje jako ověřovatele zápisu, pana bc. Jana Koláře. 

Hlasování: 6-0-0 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 

 

3. Schválení programu 18. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání 

Pan předseda otevřel rozpravu k programu. 

Pan starosta Čižinský chce zařadit bod nákupu školských budov jako bod č. 14 a navrhuje 
předřazení bodu č. 6 na začátek jednání. 

Pan předseda uzavřel rozpravu k programu a zahájil hlasování. 

Výbor pro výchovu a vzdělávání souhlasí se zařazením bodu č. 6 Tisky, které mají být 
projednány na únorovém ZHMP na začátek jednání. 

Hlasování: 1-0-5 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení nebylo přijato. 

 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP schvaluje program 18. jednání Výboru pro výchovu a 
vzdělávání ZHMP doplněný o bod 14. 

Hlasování: 6-0-0 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 

 

4. Schválení zápisu z 17. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP ze dne 3.12.2024 

Pan předseda otevřel rozpravu k zápisu ze dne 3.12.2024. 

Pan předseda uzavřel rozpravu a zahájil hlasování. 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP schvaluje zápis z 17. jednání Výboru pro výchovu a 
vzdělávání ZHMP ze dne 3.12.2024. 

Hlasování: 6-0-0 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 

 



5. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 1.-3. jednání 

Pan předseda otevřel rozpravu.  

Pan předseda předal slovo paní ředitelce Němcové. 

Paní ředitelka uvedla, že k tomuto bodu nic nemá kromě stížností, ke kterým je zvláštní bod v 
programu. 

Pan předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP bere na vědomí informace o tiscích schválených 
RHMP na svém 1.-3. jednání. 

Hlasování: 5-0-1 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení nebylo přijato. 

 

6. Tisky, které budou předloženy k projednání na únorovém zasedání ZHMP 

Pan předseda otevřel rozpravu.  

Paní ředitelka k tomu uvedla, že se jedná o technické tisky, zřizovací listiny. Další bod se týká 
sloučení SZŠ Ruská a VOŠ Jahodovka, který bude také předložen ZHMP s účinností od 1.8.2025. 
Všichni radní na jednání RHMP hlasovali pro. Sloučení má pouze organizační charakter bez 
dopadu na studenty a pedagogy. Žádné obory se neruší, nezanikají. nemění se. Neruší se ani další 
vzdělávání pedagogických pracovníků.  

Z veřejnosti vystoupili tři lidé z Jahodovky, Pan Žiška uvedl, že když se uvažuje o sloučení škol, tak 
by k tomu měla být vedena odborná diskuse. Uvedl, že nechápe smysl sloučení. 

Paní ředitelka Němcová dodala, že se nic stěhovat nebude, obě školy zůstávají na svých běžných 
pracovištích.  

Opět bylo zopakováno, že to spojení nedává smysl, ale i tím, že to jsou dvě různé školy a není 
možné je spojit, protože jsou tak rozdílné, že kdyby se SZŠ Ruská spojila s jakoukoli jinou školou, 
bude to mít výsledek stejný.  

Na to paní ředitelka odpověděla, aby se do diskuse nevkládalo, že to byl nápad SZŠ Ruská.  

Pan Boubík k tomu uvedl, že té situaci rozumí. Dodal, že je členem ZMČ Praha 12. Jahodovku zná 
20 let, pozná se se zaměstnanci. Uvedl, že ve škole není dobré klima, ale tato škola není výjimkou. 
Na venek má nesmírně významnou pověst, která přesahuje hranice HMP. Na škole studují lidé z 
celé republiky. Proces rozhodování je zvolen nešťastně a možnost sloučení se jeví jako zklidnění 
situace, ale není tomu tak. Obává se, že skutečně část pedagogů odejde. Školská rada se 
nevyslovila pro podporu pokračování současného ředitele. Dodal, že sloučení škol nebyl věnován 
dostatečný čas a nebyl mu na jednání Rady HMP věnován samostatný bod. SZŠ se uskromnila a 
s ohledem na zájem o obory se tam nyní učí i o víkendech. Uvolněné prostory jdou použít pro další 
střední školu. Požádal členy Výboru i paní ředitelku Němcovou, aby zájem slučování škol byl 
přerušen.  



Pan starosta Čižinský řekl, že se o sloučení dozvěděl z programu Výboru a z e-mailů. Situaci 
považuje za nešťastnou, nikdo neví, proč se to dělá a co je cílem. Slučování má podle něj smysl 
ve chvíli, kdy je na škole nějaký mimořádný ředitel, který má velké úspěchy. Doporučil vypsat nový 
konkurz na ředitele a zahájit odbornou debatu třeba na 6 let a teprve poté rozhodnout. Uvedl, že 
na jednání ZHMP nebude hlasovat PRO. 

Zuzana Freitas Lopesová na toto téma uvedla, že je z Prahy 10. Stejně jako pan Čižinský nechápe, 
proč ten proces nastal. Uvedla, že chápe potřebu restrukturalizace školství, kterou Praha 
potřebuje a její cíl na rozvoj středních škol. HMP prý uvedlo, že VOŠ provozovat nechce, a tak je 
otázkou, co s tou školou vlastně bude. Zároveň se mluví o rozšiřování středního vzdělávání. VOŠ 
Jahodovka má v sociálním sektoru velmi dobrou pověst a sociální práce patří k velmi 
poddimenzovaným. Na OSPOD je obrovský nedostatek kvalifikovaných lidí. Zrušení této VOŠ by 
znamenalo velkou ránu pro tento segment. Výbor má zahájit debatu, jak tu školu transformovat 
klidně na vysokou školu, ale tato forma změny přijde paní Freitas Lopesové velmi překotná a je 
možné, že ohrozí kapacity sociálních pracovníků v Praze. Dále uvedla, že v tisku chybí garanti 
jednotlivých stupňů vzdělávání.  

Pan prof. Seidl uvedl, že o tom mohou diskutovat, ale nemají být hysteričtí. Školu nechce nikdo 
zrušit a v řadě míst funguje střední škola spolu s VOŠ. A že by obě školy pouze měly jednoho 
ředitele. Ostatní argumenty nechápe. Uvedl, že proti spojení těchto škol není proti. 

Eva Tylová k tomu uvedla, že je zastupitelkou hlavního města Prahy. Uvedla, že ji velmi oslovily e-
maily od studentů a zaměstnanců. Dále uvedla, že oblast sociálních studií potřebuje podpořit a 
je třeba sociálním pracovníkům dávat najevo, že si vážíme jejich práce. Zeptala se paní ředitelky 
Němcové, kdo navrhl sloučení škol. Dodala, že se sloučením škol nesouhlasí ani člen ŠR 
Jahodovky Vít Šimral. Zároveň dodala, že se diví tomu, že o tom sloučení nikdo neví. Uvedla, že i 
když to nezapadá do koncepce, tak tato škola je tak unikátní, že by ke sloučení dojít nemělo. 
Navrhla, aby se na VOŠ začal připravovat bakalářský stupeň vzdělání. 

Pan prof. Seidl uvedl, že VOŠ není vysoká škola. Magistrát nemá připravovat lidi na studium na 
vysoké škole, ale připravovat lidi ze středních škol na praxi. Uvedl, že sloučením škol se třeba 
MHMP snažil pouze vyřešit problémy. 

Pan předseda Brůžek uvedl, že by rád uspořádal ještě schůzku před ZHMP, aby se vyjasnily dotazy, 
ale aby se netočila diskuse na jednání VVV. 

Paní Freitas Lopesová zareagovala na pana profesora Seidla a uvedla, že absolventi VOŠ jsou 
akreditovaní sociální pracovníci. Uvedla, že se připravuje novela, ale tato definice zůstává stejná. 
To, co nabízí střední škola jsou sociální pracovníci ve smyslu pečovatelů v zařízení sociálních 
služeb. Tím se jedná o naprosto odlišný obor. 

Paní místostarostka Plesníková uvedla, že chtěla nabídnout také zvláštní schůzku, protože z 
opozice se k těm informacím hůře dostávají a chtěli by se k těmto věcem vyjádřit. Ale nemůže se 
sama vyjádřit za politický klub.  

Pan místostarosta Kolář dodal, že pro to nemůžou hlasovat, protože jim chybí podstatné 
informace a vyvolává se chaos. Požádal o jednání se všemi stranami a o doručení následného 
výsledku. Pan předseda Brůžek dodal, že ve středu by k tomu mohlo být jednání, ale termín by 
domluvila paní Šarochová. 



Pan starosta Čižinský uvedl, že nesdílí názor pana profesora Seidla, že se to dá na jednání ZHMP 
a ono to nějak dopadne. Dále uvedl, že jsme na jednání Výboru, kde je i veřejnost, ale dělat jednání 
uzavřené je nesmysl. 

Pan předseda Brůžek dodal, že k jednání budou přizvaní i zástupci škol. 

Pan starosta Čižinský dodal, že se musí ohradit. Výbor je veřejný, může přijít kdokoli, není to 
schůzka, kde se zúčastní pouze zvaní lidé. Dále uvedl, že opoziční strany ty informace nemají. 
Správný postup by tedy byl sehnat podklady a dát to na další jednání Výboru. Apeloval, aby se to 
z jednání ZHMP stáhlo a šlo to na příští jednání Výboru v březnu.  

Paní místostarostka Plesníková dodala, že podle informací, které má, je už podána i petice. 
Nicméně to bude předloženo na jednání ZHMP, protože je to petice. Dodala ale, že kontrolní výbor 
nyní nezasedá. 

Paní Kubesa udala, že nabyla dojmu, že by bylo vhodné tento materiál předložit na jednání ZHMP, 
ale členové Výboru nemůžou nutit zástupce škol, aby na ZHMP trávili svůj čas. Proto navrhla 
svolání mimořádného jednání Výboru, kde by se řešil přesně tento jeden bod.  

Pan starosta Čižinský dodal, že je možnost odvolat pana ředitele a poté teprve řešit sloučení. 

Pan profesor Seidl se ptal na to, jaké nové informace jsou potřeba. 

Pan předseda Brůžek dodal, že je potřeba třeba cíl, komunikační strategie. A že bude svolávat 
mimořádné jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP, které bude pravděpodobně hned 
následující pondělí. 

Pan starosta Čižinský uvedl, že chtěl reagovat na pana profesora Seidla, že neuvedl třeba, proč je 
to dobré, proč by to na ZHMP měli schválit. A dodal, že nejsou pod časovým tlakem, tak 
doporučuje to nechat na příští jednání Výboru.  

Paní Šimonová uvedla, že studenti chtějí diplom z Jahodovky, ne ze střední školy.  

Pan Žiška dodal, že je potřeba udělat analýzu dopadu a poté otevřít tuto diskusi. 

Pan starosta Čižinský dodal, že doporučuje netlačit na sloučení časově.  

Zuzana Freitas požádala o sloučení dotazů, které tu padly – co má být reálným přínosem, 
ekonomické dopady, personální dopady, jak bude garantováno zajištění pokračování těch oborů.  

Pan Boubík se ptal, pod koho by spadal ten profesní institut. 

Pan předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP doporučuje Zastupitelstvu hlavního města Prahy tisky 
Z-12891 k návrhu obecně závazné vyhlášky hlavního města Prahy o školských obvodech 
základních škol Z-12850–k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Střední 
škola podnikání a gastronomie, se sídlem Praha 9, Za Černým mostem 362/3 ke schválení.  

Hlasování: 7-0-0 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 



Výbor doporučuje radnímu pro školství stáhnout tisk R-54011 k návrhu na sloučení 
příspěvkové organizace Střední zdravotnická škola s příspěvkovou organizací Jahodovka - 
Vyšší odborná škola sociálně právní s účinností od 1. 8. 2025 s tím, že přejímající organizací, 
která převezme veškerá práva, závazky a majetek, bude příspěvková organizace Střední 
zdravotnická škola, se sídlem Ruská 2200/91, Vinohrady, Praha 10 z jednání Zastupitelstva 
hlavního města Prahy a byl projednán na dalším jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání 
ZHMP. 

 

Pro stažení a zařazení na řádný březnový Výbor: 

Hlasování: 4-0-2 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení nebylo přijato. 

 

Pro projednání na únorovém ZHMP: 

Hlasování: 2-1-3 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení nebylo přijato. 

 

15:10 přišla paní Pohl Houkalová 

 

7. Stížnosti na školská zařízení 

 

Pan předseda předal slovo paní ředitelce.  

Paní ředitelka uvedla, že byly řešeny dvě stížnosti. Jedna z nich se týkala Střední průmyslové školy 
zeměměřické a Geografického gymnázia Praha a druhá se týkala Gymnázia nad Štolou. Poté 
dodala, že byly vyhlášeny konkurzy na Pražskou konzervatoř a pak na Základní školu speciální, 
Praha 10, Starostrašnická 45 a Gymnázium Budějovická. Dodala, že všechno jsou 
znovuvyhlášené konkurzy. 

Pan předseda ukončil rozpravu a zahájil hlasování. 

 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP bere na vědomí stížnosti na školská zařízení zřizovaná 
HMP. 

Hlasování: 7-0-0 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 



 

8. Zpráva o činnosti Výboru pro výchovu a vzdělávání za rok 2024 

Pan předseda představil členům Zprávu o činnosti Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP, kterou 
bude předkládat jako informaci na únorové jednání ZHMP. 

Pan předseda otevřel rozpravu. 

Pan předseda uzavřel rozpravu a zahájil hlasování. 

Výbor schvaluje znění Zprávy o činnosti Výboru pro výchovu a vzdělávání za rok 2024 a 
doporučuje ji předložit Zastupitelstvu hlavního města Prahy k informaci. 

Hlasování: 7-0-0 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 

 

9. Aktuální informace k tématu adaptace-integrace držitelů dočasné ochrany z Ukrajiny v 
Praze 

Pan předseda otevřel rozpravu a předal slovo paní Mubeenové, která je krajskou koordinátorkou 
integrace držitelů dočasné ochrany z Ukrajiny v Praze. 

Paní Mubeenová představila činnost pracovníků jednotlivých odborů vztahujících se k tomuto 
tématu. Dodala, v Praze je aktuálne 102 tisíc držitelů dočasné ochrany, který je v rámci ČR 
nejvyšší. V současné době je 5 škol, které zřizují nulté ročníky pro jazykovou přípravu pro uprchlíky 
z Ukrajiny.  

Paní ředitelka Němcová k tomu uvedla, že k tomu odbor SML bude mít informaci pro ZHMP. A 
doplnila, že to nejzásadnější z Lex Ukrajina 7 jsou povolené dvojí zápisy do škol. Důležité je to 
zejména pro školy, kde se losuje zápis do 1. ročníků, zárove%n to ale nezbavuje městské části 
povinnost děti uprchlíků umístit. Promítla tabulku škol zřizovaných MČ s procentem 
zastoupených ukrajinských uprchlíků. 

Paní Freitas Lopesová se ptala na zřízení průtokových tříd před vstupem na ZŠ, jestli se na tom 
nějak pracuje a jak zastupitelé mohou být nápomocni. 

Paní ředitelka Němcová uvedla, že se na tom pracuje. Před 14 dny měli setkání s vedoucími 
odborů školství městských částí a byl tam zástupce z ministerstva, který slíbil že se to bude řešit, 
čeká se nyní na stanovisko ministerstva, protože to Praha potřebuje. Praha bude narážet na 
prostorové a personální podmínky.  

Paní Freitas Lopesová se ptala, jestli mohou pomoct s oslovováním škol. 

Paní ředitelka dodala, že příští týden svolává radní pro školství schůzku s vedoucími odboru a opět 
tam toto zazní. 

 

Výbor bere na vědomí aktuální informace k tématu adaptace-integrace držitelů dočasné 
ochrany z Ukrajiny v Praze. 



 

Hlasování: 7-0-0 

 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 

 

10. Volba členů školských rad 

Pan předseda otevřel rozpravu a zobrazil tabulku. 

Volení nominanti byli voleni jednotlivě, viz tabulka. Následně toto bylo odhlasováno jedním 
usnesením. 

 

poř. 
č. 

poř. č. 
školy název školy – školská rada místo ulice Nominant Hlasování 

 

1 104 

Základní škola a Mateřská 
škola při Nemocnici Na 
Bulovce Praha 8 

Bulovka 
1606/5 

   

2 105 

Základní škola při 
Psychiatrické nemocnici 
Bohnice, Praha 8, Ústavní 91 Praha 8 Ústavní 91/7 

Petr 
Konečný 6-0-1 

 

3 112 

Střední průmyslová škola 
zeměměřická a Geografické 
gymnázium Praha Praha 9 

Pod 
Táborem 
300/7 

Bohdana 
Holá 7-0-0 

 

4 35 

Gymnázium, Střední odborná 
škola, Základní škola a Mateřská 
škola pro sluchově postižené, 
Praha 2, Ječná 27 Praha 2 

Ječná 
530/27 

Jana 
Sobotková 7-0-0 

 

5 59 
Akademie řemesel Praha – 
Střední škola technická Praha 4 

Zelený pruh 
1294/52 Petr Chaluš 6-0-1 

 



6 66 
Gymnázium Oty Pavla, Praha 
5, Loučanská 520 Praha 5 

Loučanská 
520/1 

Helena 
Straková 7-0-0 

 

7 73 
Střední odborná škola, Praha 
5, Drtinova 3/498 Praha 5 

Drtinova 
498/3 

Odsunutí 
jednání 

  

8 74 
Střední odborné učiliště, Praha – 
Radotín Praha 5 

Pod Klapicí 
11/15 Petr Vlasák 7-0-0 

 

9 91 Základní škola Vokovice Praha 6 
Vokovická 
32/3 

Mgr. Martin 
Benda 7-0-0 

 

10 114 

Střední odborná škola a Střední 
odborné učiliště, Praha – 
Čakovice 

Praha – 
Čakovice 

Ke Stadionu 
623/9 

Jana 
Draštíková 7-0-0 

 

11 139 

Základní škola logopedická a 
Mateřská škola logopedická, 
Praha 10, Moskevská 29 Praha 10 

Moskevská 
408/29 

   
 

Pan předseda uzavřel rozpravu a zahájil hlasování. 

 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP doporučuje Radě hlavního města Prahy schválit 
zvolení navržených nominantů jako členy školských rad škol zřizovaných hlavním městem 
Prahou. 

Hlasování: (dle tabulky) 

PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

Usnesení bylo přijato. 

15:50 odešla paní Plesníková a paní Kubesa 

 

11. Školské rady 

Pan předseda k tomuto tématu uvedl, že kolegyně Zuzana Ujhelyiová přišla při jednání komisí na 
fakt, že se jí nelíbí, že odbor SML tlačí na ředitele škol na dodávání zápisů z jednání školských rad. 
Přičemž by ty informace měli nosit zástupci zřizovatele. Ředitel školy je odpovědný za web školy, 
kde by měly být školské rady zveřejněny. Souhlasí s tím, že by toto měl dělat předseda školské 
rady.  

Pan předseda otevřel diskusi. Pan předseda uzavřel diskusi.  



K tomuto bodu nebylo žádné usnesení. 

 

12. Menstruační potřeby do škol – informace 

Pan předseda otevřel rozpravu a sdělil členům Výboru informace o aktuálním stavu projektu 
menstruačních potřeb do škol. Uvedl, že na minulém jednání Výboru se toto téma otevřelo. Po 
něm se uskutečnila schůzka na koaliční úrovni. Sekretariát pana předsedy Brůžka následně 
oslovil školy s dotazníkem. Většina škol dotazník vyplnila a z toho vyplynulo, že 62 škol zvažuje 
zavedení menstruačních potřeb na toaletách. Souběžně s tímto běžel panel v poslanecké 
sněmovně. Poslankyně k tomu přislíbily podporu s úpravou vyhlášky. Následně přišli zástupci 
firmy Tesco a řekli, že jsou ochotní tuto akci financovat. V příštím týdnu má dojít k jednání, kdy se 
má domluvit roční pilotní projekt, který bude Tesco financovat.  

Paní Bromová se ptala, jaký je finanční náklad projektu a kolik to pak bude stát. 

Pan předseda odpověděl, že dle tržních cen je to 0,5 až 1 milion Kč na půl roku. V průměru se to 
dá na školu spočítat zhruba na 2000 Kč měsíčně.  

Pan starosta Čižinský uvedl, že by toto udělal plošně, a ne jen na některých školách. A oslovit 
Tesco, jestli jsou ochotni to zafinancovat plošně. 

Pan předseda dodal, že se to dělá kvůli osvětě a komunikační strategii. Souběžně s tím běží 
paralelně samotné doplňování potřeb. Zatím se mu ovšem nepovedlo dostat se k materiálů. 

Pan profesor Seidl dodal, jestli někdo ví, jak je to v okolních státech. A ptá se, jestli se to týká pouze 
středních škol a ne základních 

Pan předseda odpověděl, že příklady jsou třeba v Holandsku nebo v Irsku. A tato problematika se 
týká i základních škol. S tím, že plošně to zavedla první Praha 7.  

Paní Pohl Houkalová dodala, že ji zajímá udržitelnost toho projektu. A zajímala se, co s projektem 
bude dál. Kdo to bude platit?  

Pan předseda odpověděl, že cílem je schválení změny vyhlášky, aby se s potřebami jako je mýdlo 
a toaletní papír mohly dávat i menstruační potřeby. V případě Prahy je to zhruba 5 milionů korun.  

Pan starosta Čižinský to doporučil udělat plošně s podporou Tesca a pokud to Tesco nebude chtít 
dělat, tak ať deklaruje zřizovatel, že to vezme na sebe. 

Pan předseda dodal, že jde o komunikaci. Problém vyvstal na prestižních gymnáziích v Ostravě, 
kdy ředitelé cítili, že jejich žačky netrpí menstruační chudobou.  

Pan starosta Čižinský dodal, že bude problém komunikovat to, proč to na jedné škole je a na druhé 
není. 

Pan předseda dodal, že se jedná pouze o 9 škol, které řekly, že to nechtějí. 

16:00 odešel bc. Jan Kolář 

Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP bere na vědomí informaci o aktuálním stavu projektu 
menstruačních potřeb do škol. 

Výbor není usnášeníschopný. 



 

13. Odkupy školských budov 

Pan starosta Čižisnký se ptal, jeslti je něco známo o odkupu budov pro školství. 

Paní ředitelka Němcová mu odpověděla, že zatím nejsou známé výsledky. 

 

14. Různé a diskuse 

Jindra Landová, maminka dcery s fyzickým handicapem. se přišla se zeptat na to, kam dát dceru, 
protože na Praze 13 není žádná škola bezbariérová. Podotkla, že nepřišla jen sama za sebe, ale za 
spoustu dalších rodičů. Zajímala se, jaké kroky k bezbariérovosti škol Praha podniká. 

Pan profesor Seidl podotkl, že když má plošinu, tak je bezbariérová. 

Paní Landová řekla, že plošina není výtah, že je tam BOZP problematika a není to pro všechny. 
Dodala, že zná i rodiče, kteří se na Praze 13 skrze své postižení nedostanou na třídní schůzky. 
Plošina na FZŠ Mezi školami, kde jako na jedné z mála škol je, zrovna nefungovala. 

Paní Bromová dodala, že přišla též kvůli tomuto problému a ptala se, jestli HMP nemá prostředky 
pro budování bezbariérovosti. Dodala, že jí jde o rovnoprávný přístup žáků ke vzdělání. Udala, že i 
školy po rekonstrukci nejsou bezbariérové, výtahy bývají špatně udělané. A prosila, žádala, aby 
Magistrát zajistil bezbariérovost alespoň některých škol a rodiče na to nemuseli dělat sbírky. 

Paní ředitelka Němcová dodala, že městské části neovlivní. MČ si mohou žádat o investiční 
příspěvky, ale většinou si žádají kvůli zvyšování kapacity. Poté dodala, že když se jedná o navýšení 
školy o jedno patro, tak se tam výtah dává. U starých budov je problém tohle dělat a následně se 
to řeší plošinami a schodolezy.  

Pan profesor Seidl dodal, že v Praze je problém s památkáři. 

Paní Landová dodala, že v zahraničí je s výtahy dobrá praxe a jsou téměř všude. 

Paní Bromová konstatovala, že občané nechtějí slyšet, že něco nejde, a že peníze na to určitě jsou, 
2 miliony na jeden výtah pro školu se určitě najde. A ostatní jsou výmluvy. 

Pan předseda dodal, že zřizovatelem základních škol jsou městské části. Městské části v 
posledních dvou letech dostaly výrazně přidáno z rozpočtu hlavního města Prahy. A následně je 
to problém rozpočtu HMP.  

Paní Pohl Houkalová doplnila pana předsedu, že ZUŠ si chtěly udělat výtah, jenže od zřizovatele 
nejsou v prioritách, ale stejně si tyto školy dokázaly sáhnout na evropské peníze skrze osvíceného 
ředitele. Další problém je v tom, že školský systém je v rámci našeho státu rozdrobený. Další 
otázkou je, jestli se umí HMP v rámci evropských výzev orientovat a případně finance získat. 

Paní ředitelka Němcová dodala, že bezbariérovost je hlavní podmínkou pro získání financí z 
evropských školských programů. 

Paní Bromová řekla, že je problém v tom, že HMP nedostatečně kontroluje využití financí 
poskytnutých MČ. 



Pan předseda konstatoval, že pokud má před sebou akreditovaného inženýra, který není schopen 
spočítat úhel nájezdu pro bezbariérovost, tak ten problém bude složitější než sehnat na to finance. 
Konstatoval, že vnímal tuto prosbu a řekl, abychom si to vzali na jednání Výboru.  

Paní Bromová k tomu uvedla, že se nekontrolují průběhy staveb a nejsou přizváni lidé, pro které je 
tohle vytvářeno. Na Radě HMP zaznělo, že kino Oko dostane peníze na bezbariérový přístup, takže 
ten problém s financemi tak velký nebude. 

Paní Landová se ptala, jestli je v rámci MHMP osoba, se kterou může být na toto téma v kontaktu. 

Pan předseda ji na to odpověděl, že hlavními představiteli jsou radní styčných oblastí – Klecanda, 
Hlaváček, Hřib a Kovařík. A následně to leží na Zastupitelstvu hlavního města Prahy. A granty se 
vyhlašují pouze v Radě. 

 

Dále se paní Bromová ptala na Balíček Pražana, který byl schválen, ale proč to vázne u pana 
Dvořáka. Prý školy to nemohly využívat. Na střední škole se třeba musí platit povinný pobyt, který 
stojí třeba 5000 Kč, ale chudší rodiny to nejsou schopné ufinancovat. 

Paní ředitelka Němcová uvedla, že chce vyloučit kolegu Dvořáka s tím, že je neprávem očerňován 
jako brzda. Mohlo se stát, že ta konkrétní MČ tyto prostředky již vyčerpala v minulosti. A ze strany 
HMP nebyly další finanční prostředky poskytnuty. 

Pan předseda dodal, že se řeší, které MČ čerpají více a které méně, a jestli se finance vrací do 
rozpočtu, aby se přeposlaly na jiné MČ. A nyní po 4 letech se vyčerpala celá částka a řeší se, jestli 
se budou dávat další peníze do této akce.  

Paní Pohl Houkalová dodala, že chce doporučit třeba nadační fondy a možnosti spolupráce s 
neziskovými organizacemi, že ta možnost podpory sociálně vyloučených dětí je.  

Paní Bromová se dále ptala, o kolik jde celkem peněz, když se tomu udělala masivní kampaň. A 
na koho se mají rodiče obracet v případě dotazů.  

Pan předseda dodal, že je třeba se obracet na ředitele školy. A pokud se částka vyčerpá, tak je pak 
otázka, co se bude dít dál. 

 

16:25 odešel pan profesor Seidl. 

 

Pan předseda vyzval přítomné, jestli mají ještě nějaký dotaz, ale nikdo se již nepřihlásil. Pan 
předseda ukončil jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání v 15:45 hodin. 

 
 
 

 …………………………………………………  

Jiří Brůžek, předseda Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP  



 
 
 

…………………………………………………  

 

bc. Jan Kolář, ověřovatel zápisu 

 
 


